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راهاندازیبازارمتشکلارزی
درشرایطفعلیبهصلاحنیست

ی��ک اقتص��اددان ب��ا تأکید بر اینکه اگر بنده هم جای رئیس کل 
بانک مرکزی بودم، بازار متشکل را در شرایط کنونی بازگشایی 
نمی کردم، گفت: »وضعیت کنونی بازار ارز خوب است و نیازی 
نیس��ت تکان��ه ای جدی��د در ای��ن بازار ایجاد ش��ود«. به گزارش 
خبرگزاری تسنیم، وحید شقاقی درخصوص دلایل تشکیل بازار 
متشکل ارزی اظهار کرد: »بازار متشکل ارزی شکل می گیرد تا 
صراف ها به هم مرتبط ش��وند و نیازهای خرد مردم در این بازار 
تأمین شود«. وی افزود: »بازار متشکل ارزی همچون بورس از ۸ و 
نیم صبح خرید و فروش ارز را اعلام کرده تا مردم نیاز ارزی خود را 
تأمین کنند و بجای آنکه قیمت ارز در دبی و سلیمانیه تعیین شود، 
در همین بازار کشف قیمت صورت می گیرد«. شقاقی با اعتقاد 
به اینکه بازار آزاد ارز به دلیل حجم بالایی از اقتصاد غیررس��می 
قابل حذف شدن نیست، افزود: »بازار پنهان همچنان در کنار بازار 
متشکل ارزی وجود خواهد داشت؛ اما بازار متشکل ارزی نیازهای 
خرد ما را پوشش داده و صراف ها نیز قادر به برطرف کردن نیازهای 
خود در این بازار خواهند بود«. این کارش��ناس مس��ائل اقتصادی 
تصریح کرد: »اگر بنده هم جای رئیس کل بانک مرکزی بودم، بازار 
متشکل را در شرایط کنونی بازگشایی نمی کردم؛ چراکه قیمت 
دلار به ۱۱هزار و ۶۰۰ تا ۷۰۰ تومان رسیده و این اعداد مناسب و 
رو به پایین هستند؛ فرضیات بنده نیز نشان می دهد بازار متشکل 
ارزی باید زمانی افتتاح شود که کشف قیمت آن پایین تر از بازار 
اتفاق می افتد«. شقاقی گفت: »ممکن است قیمت فعلی ارز در 
بازار متشکل ارزی عددی بالاتر را نشان دهد و مجدداً منجر به 
التهاب آفرینی شود«. وی با اشاره به آماده نبودن زیرساخت ها برای 
ایجاد بازار متش��کل ارزی گفت: »زیرس��اخت بدین معناست که 
صرافی ها نیز به این بازار وصل شوند؛ البته زیرساخت آماده است، 
ولی اگر می خواهیم بازار التهاب آفرین نباشد، همچنان باید منتظر 
باشیم«. شقاقی تصریح کرد: »وضعیت کنونی بازار ارز خوب است و 
نیازی نیست تکانه ای جدید در این بازار ایجاد شود«. شقاقی اضافه 
کرد: »آقای همتی قطعاً زمان مناسب را برای گشایش این بازار 
انتخاب خواهد کرد و ما نیز باید به این مسئله اعتماد کنیم«. وی 
بار دیگر بابیان اینکه شرایط کنونی برای بازگشایی بازار متشکل 
ارزی مناسب نیست، تصریح کرد: »بنده قصد ندارم قیمت واقعی 
ارز را اعلام کنم و اصلًا مناسب نیست وارد این مباحث شویم«. 
شقاقی خاطرنشان کرد: »قیمت آینده ارز بسته به این است که 
تراز ارز در آینده به چه سرنوش��تی دچار می ش��ود که به صادرات، 
واردات و ارز حاصل از صادرات و همچنین روابط ما با کشورهای 

منطقه بستگی دارد«.
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اقتصاد كلان

گ�روه اقتص�اد کلان: ریی�س کل بانک مرک�زی گفت که با همراهی 
نهادهای مختلف شاهد بهبود شرایط اقتصادی کشور تا پایان سال 
ج�اری خواهی�م بود. به گزارش تج�ارت به نقل از ایرنا »عبدالناصر 
همتی« در برنامه گفت وگوی ویژه خبری س�یما اظهار داش�ت: با 
همراهی بخش های مختلف با بانک مرکزی، رونق اقتصادی اعاده 

می شود و تا پایان سال شاهد شرایط بهتری هستیم.
وی ادامه داد: تورم و رکود مهم و البته رکود مهم تر است؛ شاخص 
های این دو مهم با تصور عمومی متفاوت اس��ت.  اش��تغال فعال 
ما امس��ال ۲۴ میلیون و ۴۰۰ هزار ش��ده که نس��بت به سال گذشته 
شاهد افزایش ۳۲۰ هزار شغل در کشور هستیم. رییس کل بانک 
مرکزی با اشاره به شوک بدی که در بخش خودرو سازی ایجاد شد، 
تصریح کرد: اگر کمک ۴۰ هزار میلیاردی بانک مرکزی و همراهی 
وزارت صمت به خودروسازی و قطعه سازان نبود شرایط می توانست 

متفاوت تر باشد.
  �قیمت مسکن پایین می اید

همتی با اشاره به اینکه تصویب کردیم وام به ساخت مسکن و قابل 
انتقال باشد،  افزود:  قیمت مسکن افزایش بسیاری داشت اما قیمت ها 
در این ماه کاهش یافت و نسبت به ماه پیش معاملات در این بخش 
۳۲ درصد کاهش یافته است. وی اضافه کرد: افزایش قیمت مسکن 
ادامه پیدا نخواهد کرد و فروشندگان باید قیمت ها را پایین بیاورند. 
رییس بانک مرکزی با بیان اینکه نسبت به نقدینگی حساسم و ۲۴ 
درصد رشد نقدینگی زیاد است، توضیح داد: دولت در تلاش است 

وارد ساخت و ساز شده و ۴۰۰ هزار واحد مسکونی بسازد و زمین های 
دولتی رایگان را برای این مهم استفاده کند تا از این طریق بخشی 

از مشکلات حل شود. 

وام ازدواج بدون نوبت �  
همتی با اش��اره به عملکرد سیس��تم بانکی کش��ور تاکید کرد: سال 
گذش��ته یک میلیون وام ازدواج دادیم و از ابتدای س��ال جاری نیز 

۳۸۰ هزار وام ازدواج پرداخت شده و به ۱۲۰ هزار نفر به زودی این 
وام پرداخت می شود و  ۸۰ هزار نفر نیز در نوبت هستند. وی افزود: 
متاسفانه می بینم برخی در این زمینه بزرگنمایی می کنند در صورتی 
که نزدیک به ۵۰۰ هزار نفر در ابتدای امسال وام گرفتند. رییس کل 
بانک مرکزی گفت: مشکل در گرفتن وام، ضامن معتبر است که 
مصوب مجلس بوده و بانک برای این مهم سخت گیری می کند. 
چهارشنبه در این زمینه دوباره ابلاغیه خواهیم زد که  با یک ضامن، 
وام ازدواج را پرداخت کنند. در این راه مش��کلات بروکراس��ی اداری 
وجود دارد اما ۱۲ هزار میلیارد تومان تاکنون وام ازدواج پرداخت شده 
و نباید تمام زحمات سیستم بانکی را زیر سوال ببریم. همتی در ادامه 
از مسوولان بانک های سراسر کشور درخواست کرد در اعطای وام 
ازدواج در مسئله ضامن سخت گیری نکنند. وی با اشاره به واردات 
کالاهای اساسی نیز اظهار داشت: ما ۳ میلیون تن کالا در انبارهای 
بندر امام)ره( داریم که ۹۰ درصد نسبت به سال گذشته بیشتر است و 
واردات کالاهای اساسی نیز  ۶۲ درصد نسبت به سال گذشته افزایش 
یافته و  ۶.۲ میلیارد دلار برای دارو و کالاهای اساس��ی اختصاص 
دادیم.  بخش��ی از این ارز با رقم ۴۲۰۰ تومان اختصاص یافته و در 

این بخش مشکلی نداریم.
  �بازار ارز

رییس بانک مرکزی درباره کنترل بازار ارز نیز اظهار داشت: از سال 
قبل و در پی تلاطم بازار ارز به سبب تحریم های ظالمانه، با تمهیداتی 
که اندیشیده شده توانستیم نرخ ارز را ثابت نگه داریم و روند تسهیلات 
دهی موفقی داشته باشیم. وی همچنین یادآور شد: از آغاز امسال 
تاکنون تسهیلات دهی کل بانک ها به طور میانگین ماهانه ۵۰ هزار 
میلیارد تومان بوده که حدود ۳۰ درصد آن به صنعت، ۱۲ درصد به 
بخش مسکن و ۱۰ درصد به کشاورزی تزریق می شود که روی هم 

رفته بیش از ۶۰ درصد از منابع به تولید اختصاص می یابد.

همتی در تشریح شرایط اقتصادی کشور مطرح کرد؛

پیش بینی روزهای خوش اقتصاد

مدیرعام��ل ب��ورس اوراق بهادار ته��ران در مورد 
عرضه س��هام عدالت در بورس تهران گفت: این 
مسئله در کمیسیون های تخصصی مجلس بررسی 
می شود که در صورت تصویب در مجلس، انجام 
خواهد ش��د.به گزارش خبرگ��زاری اقتصادایران ، 
عل��ی صحرایی  ادام��ه داد: نمایندگان مجلس در 

کمیسیون های اصل ۴۴ و کمیسیون اقتصادی در 
حال بررسی هستند و تصمیم گیری نهایی با مصوبه 
مجلس انجام خواهد شد.وی با بیان اینکه عرضه 
سهام عدالت در بورس نیاز به قانون مجلس دارد، 
گفت: در حال حاضر مالکیت این س��هام در اختیار 
شرکت های تعاونی سهام عدالت استانی قرار دارد و 

برای عرضه در بورس باید از ساختار قبلی جدا شود.
مدیرعامل بورس اوراق بهادار تهران افزود:  طبق 
قانون دهک های اول و دوم درآمدی برای س��هام 
عدالت مالک این سهام شده اند، ولی برای عرضه 
سهام عدالت در بورس مکانیزم  معاملاتی و ابزارها 

و روش ها باید مشخص شود.

معاون س��ازمان بورس با اش��اره به انتش��ار گزارش 
تفسیری مدیریت ناشران بورسی، گفت: در گزارش 
تفسیری مدیریت می توان با ضرب و تقسیم ساده 
به پیش بینی سود هم دست پیدا کرد. در این گزارش 
برای پیش بینی وضعیت شرکت به یک عدد اکتفا 
نمی شود بلکه دامنه ای از اعداد برای سود شرکت مورد 

توجه قرار می گیرد.حسن امیری در پاسخ به اینکه 
کیفیت گزارشگری ناشران بورسی در مورد گزارش 
تفسیری مدیریت چقدر تغییر کرده است و آیا ناشران 
با این نحوه گزارشگری آشنا شدند؟ اظهار کرد: بین 
شرکت ها از نظر نوع گزارشگری تفاوت وجود دارد. 
باید یک دوره فرهنگ سازی را طی کنیم، البته چند 

بار در این مورد کلاس های آموزش��ی برگزار ش��ده 
است. ناشران بورسی کم کم با این نوع گزارشگری 
آشنا می شوند و گزارش بهتری ارائه می کنند.امیری 
درباره پیش بینی س��ود گفت: در فرم های گزارش 
تفس��یری، اطلاعاتی وجود دارد که با یک ضرب و 

تقسیم می توان به پیش بینی سود دست.

اقتصاد عرضه سهام عدالت در بورس منتظر مصوبه مجلس استسود شرکت های بورسی قابل پیش بینی می شود بورس 
www.tejaratonline.ir

اوراقسلفنفتخامسودآورینسبتامطمئن
مدیر عامل بورس انرژی گفت: هر کس��ی که بخواهد از یک 
س��ودآوری نس��بتا مطمئنی برخوردار ش��ود، می تواند روی این 
اوراق سرمایه گذاری داشته باشد.سیدعلی حسینی در گفت وگو 
ب��ا ایلن��ا، درباره عرضه ۵ هزار میلیارد تومان اوراق س��لف نفت 
خام در بورس انرژی اظهار داشت: مصوبه هیات پذیرش برای 
عرضه اوراق س��لف معاملات نفت خام صادر ش��ده و در حال 
پیگیری اس��ت.وی افزود:اکنون منتظر هس��تیم تا وزارت امور 
اقتصادی و دارایی اسامی متعهدین پذیره نویسی را به ما اعلام 
کن��د ک��ه فرایند عرضه صورت گیرد.مدیر عامل بورس انرژی 
تصریح کرد: صندوق های سرمایه گذاری، صندوق های تامین 
س��رمایه، اش��خاص حقیقی و مردم می توانند در این معاملات 
سرمایه گذاری کنند.وی خاطرنشان کرد: هر کسی که بخواهد 
از یک سودآوری نسبتا مطمئنی برخوردار شود، می تواند روی 
این اوراق س��رمایه گذاری داش��ته باشد.به گزارش ایلنا، وزارت 
امور اقتصادی و دارایی به نیابت از دولت جمهوری اس��لامی 
ای��ران در نظ��ر دارد در اج��رای بند )ح( تبصره )۵( قانون بودجه 
س��ال ۱۳۹۸ کل کش��ور نس��بت به انتشار و عرضه مبلغ پنجاه 
هزار میلیارد ریال اوراق سلف موازی استاندارد نفت خام دولت 
با نرخ اختیار خرید تبعی ۱۸ درصد س��الانه از طریق ش��رکت 

بورس انرژی ایران اقدام کند.

روزخوببورسهایجهانی
بیش تر شاخص های مهم بورسی در جهان با افزایش به کار خود 
خاتمه دادند.به گزارش ایس��نا به نقل از خبرگزاری فرانس��ه، در 
آمریکا، مهم ترین شاخص بورس وال استریت یعنی "داو جونز 
اینداس��تریال اوریج" با جهش یک درصدی در س��طح ۲۶ هزار 
و ۱۳۵.۷۹ واحدی بسته شد و در اروپا شاخص "فوتسی ۱۰۰" 
بورس لندن با جهش مش��ابه ۱ درصدی و ایس��تادن در س��طح 
۷۱۸۹.۶۵ واحدی به کار خود خاتمه داد.در آسیا، شاخص بورس 
س��یدنی استرالیا ۰.۶ درصد و ش��اخص های بورسی سنگاپور، 
س��ئول کره جنوبی و تایوان همگی ۰.۳ درصد افزایش یافتند. 
ش��اخص " نی��ک ک��ی ۲۲۵" بورس توکی��و ژاپن با ۰.۴ درصد 
افزای��ش ت��ا پایان معاملات اولی��ه به ۲۰ هزار و ۶۴۲.۷۲ واحد 
رسید و شاخص "هانگ سنگ" بورس هنگ کنگ بدون تغییر 
نس��بت به روز قبل در س��طح ۲۶ هزار و ۲۸۴.۱۸ واحدی باقی 
ماند. ش��اخص "ش��انگهای کامپوزیت" با صعود ۰.۱ درصدی 

خود را به سطح ۲۸۸۶.۸ واحد رساند.
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تکیه بودجه باید به منابع درآمدی مالیاتی باشدبررسی طرح مالیات بر عایدی سرمایه مسکن بی برنامگی دولت برای تامین کالاهای اساسی 
عضو هیات رییس��ه کمیس��یون صنایع 
و مع��ادن مجل��س معتق��د اس��ت دولت 
برنامه ریزی مناسبی برای تامین کالاهای 
اساس��ی و چگونگی تخصیص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی ندارد، به همین دلیل اختصاص ارز 

دولتی در سال گذشته تنها جیب رانت خواران را پر کرد. به گزارش 
خانه ملت، عبدالله رضیان عضو هیات رییسه کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس درباره مقاومت دولت برای کوپنی کردن کالاهای 
اساسی، گفت: اختصاص ارز ۴۲۰۰ تومانی در سال گذشته نه تنها 
گره ای از مشکلات مردم باز نکرد بلکه تنها جیب رانت خواران را پر 
کرد. رضیان  افزود: منظور از کوپنی کردن کالاهای اساسی تشکیل 
صف های طولانی برای مردم نیست بلکه منظور رسیدن ارز ۴۲۰۰ 

تومانی به دست مصرف کننده واقعی است.

عضو کمیس��یون اقتص��ادی مجلس، 
نشس��ت کمیت��ه مالیاتی کمیس��یون 
متبوع��ش با موضوع بررس��ی جزییات 
طرح مالیات بر عایدی سرمایه مسکن 

را تشریح کرد.
زهرا سعیدی مبارکه در گفت وگو با خانه ملت، در تشریح نشست 
کمیته مالیاتی کمیسیون متبوع خود، گفت: در جلسه امروز )سه 
شنبه ( جزییات طرح مالیات بر عایدی سرمایه مسکن با حضور 
نمایندگان مرکز پژوهش ها، وزارت راه و شهرسازی، وزارت امور 

اقتصادی و دارایی و سازمان امور مالیاتی بررسی شد.
س��عیدی افزود: در این جلس��ه نیمی از مواد این طرح بررس��ی و 
برخی مراعی ماند که مقرر شد در جلسات آتی کارگروه مابقی 

موارد مورد بحث و بررسی قرار گیرد.

عضو کمیس��یون آم��وزش و تحقیقات 
مجل��س گف��ت: ب��رای فارغ ش��دن از 
تحریم ها باید قانون بودجه اصلاح شود 
و تکی��ه بودجه عمومی به نفت نباش��د 
بلک��ه به منابع درآمدی مالیاتی و منابع 

دیگر باشد. جبار کوچکی نژاد در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری 
خانه ملت با اشاره به بیانات  مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه 
دل بریدن ملت و مسئولان از بیگانگان باعث جوشیدن کشور 
از درون شده است، گفت: تحریم هایی که آمریکا و اروپایی ها با 
تمام قدرت بر ایران تحمیل کردند، باعث ش��ده که مردم ایران 
متوجه خیانت آنها به ویژه در برجام شوند و مقام معظم رهبری 
نیز همیشه می فرمایند که این بیگانگان هیچ زمانی به قول خود 

عمل نمی کنند و مردم نیز فهمیدند که آنها خائن هستند.
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گروه بورس: عضو کمیسیون اقتصادی مجلس به دولت پیشنهاد 
داد ک�ه ب�رای تنظی�م بهتر بازارها از معاملات س�لف بورس کالا 
اس�تفاده کن�د ب�ه طوریک�ه همواره زمان پیک مص�رف کالاها به 
خصوص در اعیاد و مناسبت ها همچون ماه مبارک رمضان و ماه 
محرم مشخص است و دولت می تواند با پیش خرید محصولات 
با قیمت مشخص برای ماه های آینده از تعادل بازارها اطمینان 

داشته باشد.
ب��ه گ��زارش »کالاخب��ر« س��ید فرید موس��وی در گفت وگو با 
خبرگ��زاری میزان با اش��اره به اهمی��ت تنظیم و تعادل بازارها 
برای دولت و مردم اظهار داشت: این روزها مدام بحث نظارت 
و بازرس��ی از واحدهای متخلف که اقدام به گران فروش��ی می 
کنند مطرح می شود اما مگر می توان این شمار بالای اصناف 

که از شاخص های جهانی بالاتر است را نظارت کرد.
وی با بیان اینکه هزینه نظارت برای تنظیم بازارها بالاس��ت، 
افزود: تعداد بالای اصناف در کشور باعث رفتارهای سلیقه ای 
و بعضا تخلف می شود که در این میان استفاده از ابزارهای مالی 

مدرن که در دنیا تجربه شده می تواند راهگشا باشد.
نماینده مردم تهران، ری، ش��میرانات، اسلامش��هر و پردیس 
در مجلس ش��ورای اس��لامی در ادامه به معاملات سلف بورس 
کالا اش��اره کرد و گفت: از س��ال ها پیش معاملات س��لف به 
ش��کلی نظام مند و ش��فاف در بورس کالا در جریان اس��ت که 
می توان با این ابزار مالی س��اده بس��یاری از مش��کلات تنظیم 

بازاری را حل کرد.
موس��وی گفت: س��لف معامله ای است که در آن دو طرف تعهد 
می کنند در یک تاریخ، قیمت و کیفیت مشخص، یک کالا را 
مبادله کنند که در این معامله کالا به صورت نقدی خریداری می 
شود ولی تحویل آن در آینده است. برای مثال دولت می تواند از 

دو ماه قبل از شروع ماه رمضان و با فراهم کردن شرایط برای 
ورود عرضه کنندگان، اقدام به خرید خرما با قیمتی مش��خص 
کند تا در زمان پیک مصرف دیگر نگرانی از بابت رش��د قیمت 

خرما نداشته باشد.
این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد: این اتفاق می 
تواند برای بس��یاری از کالاها رقم بخورد برای مثال همه می 
دانیم که محصولاتی چون گوش��ت، مرغ، ش��کر، خرما، برنج، 
روغن، حبوبات، محصولات لبنی و ... در مقاطعی از س��ال به 

دلیل اعیاد و مناسبت های مختلف با رشد مصرف روبه رو می 
شوند پس دولت یا نهادهای متولی با نگاهی جدید و کنار زدن 
رویکردهای س��نتی می توانند به بازار س��رمایه اعتماد کنند که 

نتیجه این اعتماد را مردم خواهند دید.
موسوی تصریح کرد: با این اقدام هم تولیدکننده که محصولش 
را در ب��ورس پی��ش ف��روش کرده به نوع��ی تامین مالی کوتاه 
مدت انجام داده و به افزایش تولید فکر می کند و هم دولت یا 
مصرف کننده می داند که با نوس��انات عجیب قیمتی در آینده 

مواجه نمی شود.
این نماینده مجلس اظهار داش��ت: اما امروز عموما با مش��کل 
کمب��ود نظ��ارت ب��ر واحدهای مختلف و رش��د قیمت ها و بی 
نظمی در بازارها مواجه هستیم که اگر این اقدام یعنی استفاده 
از معاملات س��لف بورس کالا آغاز ش��ود رفته رفته ش��رایط 
متف��اوت م��ی ش��ود و فعالیت های مول��د و آرامش بخش بازار 

افزایش می یابد.
وی ب��ا بی��ان اینکه ابزاره��ای مالی می توانند یکی از ابزارهای 
دولت و صنایع برای تحقق رونق تولید باش��ند، گفت: س��لف، 
یکی از ابزارهای معاملاتی بازار س��رمایه و بورس کالاس��ت به 
طوریکه انواع قراردادهای س��لف موازی، آتی، آپش��ن و ... در 
بازار سرمایه وجود دارد دارندگان کالاها و مصرف کنندگان در 
صورت آگاهی می توانند انواع نیازهای خود را بدون دردسرهای 

فعلی و هزینه کم برآورده کنند.
به گفته این عضو کمیس��یون اقتصادی مجلس، اس��تفاده از 
ابزار های مالی نه تنها می تواند از نوس��انات کاذب قیمت ها 
در دوره های پیک مصرف برخی کالاها جلوگیری کند بلکه 
مصرف کننده و تولید کننده می توانند ریس��ک های ناش��ی 
از تامی��ن م��واد و افزای��ش قیمت ها را از قبل پوش��ش دهند. 
موس��وی در پای��ان گف��ت: به دلیل ش��رایط خاص اقتصادی 
کش��ور بعضا برای رفتن به س��مت روش های جدید تردید 
می کنیم در حالیکه اتفاقا امروز زمان اس��تفاده از ش��یوه های 
نو و کارآمد در معاملات اس��ت تا یکبار برای همیش��ه با نظم 
بخشیدن به معاملات، شرایط احیای تولید و حمایت درست 
از تولیدکننده را مهیا کنیم که در این میان واس��طه ها نیز با 
هدایت به س��مت ابزارهای مالی، دیگر به بازارهای نقدی و 

اقتصاد کشور آسیب نزنند.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد؛

دولت از معاملات سلف بورس کالا استفاده کند

جزييات اطلاعيه مهم فروش نفت گاز ۵000PPM در بورس انرژی ايران
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی دراطلاعیه ای 
اع��لام ک��رد: »از این پس فروش نفت گازPPM ۵۰۰۰ درتناژ 
ه��ای کمت��ر از ده هزارتن متریک درب��ورس انرژی انجام می 
ش��ود و فروش تناژ های بالاتر از ده هزارتن متریک ازطریق 

فروش مس��تقیم این ش��رکت صورت می پذیرد.«به گزارش 
پایگاه خبری بازار س��رمایه، بر اس��اس نامه منتش��ر شده که به 
امضای منصور خس��روی،مدیر بازرگانی ش��رکت ملی پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی رس��یده از این پس محموله های 

گازوئی��ل ک��ه با نام تجاری نفت گاز ۵۰۰۰PPM ش��ناخته می 
شود تا سقف ۱۰ هزار تن متریک از طریق بورس انرژی ایران 
عرضه و روانه میز فروش بازار های داخلی و صادراتی شود.بر 
این اس��اس خریداران خارجی می توانند برای ارایه درخواس��ت 

خود و دریافت کد معاملاتی به ش��رکت های کارگزاری عضو 
ب��ورس ان��رژی ایران مراجعه کنند.اطمینان از کیفیت و اصالت 
محصول و همچنین برخورداری ازمزیت های مختلفی همچون 
معافی��ت مالیاتی ی��ا مجوز صادراتی در گمرکات و برخورداری 
از مکانیزم رقابتی برای کش��ف قیمت در بازار متش��کل بورس 
انرژی می تواند برای هر تاجر داخلی و خارجی حوزه س��وخت 

و انرژی جذاب باشد.

امكان تامين مالی بنگاه های اقتصادی از طريق بورس 
گروه اقتصاد کلان:  وزیر اقتصاد و دارایی با بیان اینکه بسیاری از بنگاه 
ها می توانند از محل بورس تامین مالی کنند، گفت: اعطای تسهیلات 
به بنگاه هایی که با کمبود سرمایه در گردش مواجه هستند، در اولویت 

است.

به گزارش تجارت به نقل از خبرگزاری ها، فرهاد دژپسند وزیر اقتصاد و 
دارایی در حاشیه نشست کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
در جمع خبرنگاران، درباره بدهی دولت به س��ازمان تامین اجتماعی، 
گفت: سازمان تامین اجتماعی یکی از سازمان های بزرگ کشور بوده 

که بس��یاری از بازنشس��تگان در زمره جامعه هدف آن قرار می گیرند، 
بنابراین دولت در تلاش است بدهی خود به سازمان تامین اجتماعی 

را از روش هایی که قانون مقرر کرده، بپردازد.
وی با بیان اینکه در سال گذشته حدود ۶ هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان از 

بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی پرداخت شد، افزود: در سال 
۹۵، ۹۶ و ۹۷ حدود ۱۵ هزار میلیارد تومان از بدهی دولت به سازمان 
تامین اجتماعی پرداخت شده که این پرداخت به صورت نقدی بوده 
است به طور مثال سازمان تامین اجتماعی به نظام بیمه ای، سازمان 
مالیاتی، بانک ها و س��ازمان خصوصی س��ازی بدهکار بود که دولت 
متقبل شد آن ها را تسویه کند، این امر نشان دهنده اهتمام دولت در 

پرداخت بدهی سازمان تامین اجتماعی است.


